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Belangrijkste stappen 
richting nieuwe regeling  
Wat zijn de belangrijkste stappen die we nog moeten 
zetten voordat onze nieuwe pensioenregeling begin 
2025 van start gaat? In dit artikel zetten we alles op 
een rijtje. 

Dierenartsen beslissen zelf over belangrijke verander-
ingen van onze pensioenregeling. Vandaar dat op weg 
naar onze nieuwe regeling uw mening op allerlei 
manieren is gepeild. Zo is er speciaal voor de komst van de 
nieuwe regeling een klankbordgroep opgezet. Ook zijn 
er roadshows georganiseerd. Verder doen we onderzoek. 
Bijvoorbeeld naar hoeveel risico dierenartsen willen lopen  
met hun pensioengeld. Veel informatie die we ophalen 
verwerken we in de nieuwe pensioenregeling die we 
momenteel opstellen. Nu al zijn de grote lijnen bekend 
maar in het najaar vullen we samen ook alle details in en 
kunnen we de regeling ter goedkeuring aan u voorleggen.  

Referendum in het najaar
Het pensioenfonds (SPD) voert onze pensioenregeling 
uit in opdracht van onze deelnemersvereniging (DPD). 
De twee besturen werken nauw samen, maar als het gaat 
om de goedkeuring van belangrijke beslissingen dan 
is DPD aan zet. Vandaar dat DPD op 26 september een 
Bijzondere Algemene Vergadering (BAV) organiseert. 

Hier wordt de nieuwe regeling met de leden besproken. 
Kort daarna start een online referendum over een aantal 
specifieke onderwerpen binnen de nieuwe regeling en 
kunnen alle dierenartsen die lid zijn van DPD stemmen. 

Bent u lid?
De BAV vindt plaats in Meppel. Om iedereen de kans 
te geven om deel te nemen en vragen te stellen, is de 
vergadering ook online te volgen. Om deel te nemen 
moet u wel lid zijn van onze deelnemersvereniging.  
Bent u nog geen lid: meld u vooral aan. Het lidmaatschap 
is gratis en het is in één minuut geregeld. Ga naar onze 
website en meld u aan. Of gebruik de QR code.

Ieders stem telt even zwaar 
Onze pensioenregeling is samengesteld op basis van de 
wensen van de dierenartsen. Dat kan omdat we een 
beroepspensioenfonds zijn. SPD is van, voor en door 
dierenartsen. De medezeggenschap is geregeld via de 
deelnemersvereniging. De stem van elke dierenarts 
weegt even zwaar, het maakt geen verschil of u een grote 

Nieuwe pensioenwet 
gaat definitief door
Op 30 mei ging ook de Eerste Kamer akkoord en daarmee is de komst van de 
nieuwe pensioenwet definitief. SPD kan op volle kracht door met de nieuwe 
pensioenregeling die per 1 januari 2025 ingaat.

Scan en word lid 
van DPD←

https://mijn.pensioenfondsdierenartsen.nl/login?returnUrl=%2Fformulieren%2Fformulier%3Fid%3D22


of kleine ondernemer bent, ZZP’er, bij een kleine of 
grote onderneming werkt of in loondienst bent of 
gepensioneerd. Ieders stem telt even zwaar. n

Dierenartsen hebben 
graag de keuze 
Het pensioen van SPD is een basispensioen. Samen met de 
AOW is het genoeg voor de belangrijkste levensbehoeften, 
maar het is zeker geen vetpot. Vandaar dat veel dieren-
artsen ook iets extra’s regelen. In de nieuwe opzet wil SPD 
tegemoetkomen aan de behoefte van dierenartsen om 
extra pensioen in het pensioenfonds op te bouwen.  
De nieuwe regeling biedt straks de mogelijkheid voor extra 
inleg voor een hoger pensioen. Een goed voorbeeld van  
hoe het pensioenfonds inspeelt op de wensen die er leven. 

Nieuwe pensioenregeling
Dierenartsen willen ook graag keuzevrijheid en zelf mee-
beslissen over hun ‘pensioenpot’. Dat blijkt uit de feedback 
die is opgehaald via de roadshows en het online risico-
onderzoek. Vandaar dat een zogeheten flexibele 
premieregeling (FPR) de voorkeur heeft als nieuwe 
pensioenregeling boven de zogeheten solidaire 
premieregeling (SPR). De namen van deze twee 
regelingen zijn overigens wat verwarrend, want ook 
de flexibele regeling biedt allerlei mogelijkheden om 
solidariteit in te bouwen. 

De keuze voor deze nieuwe pensioenregeling heeft ook 
te maken met de resultaten van ons risico-onderzoek. 
Meer hierover leest u verderop in het artikel ‘oudere 
dierenarts voorzichtiger dan jongere collega’. n
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Mouwen opstropen
Op allerlei fronten wordt hard gewerkt om de 
overgang naar de nieuwe regeling in goede 
banen te leiden. Er moet veel gebeuren. 
Natuurlijk moet er voldaan worden aan de 
nieuwe wettelijke regels. Ook moet ons 
administratiesysteem worden aangepast. 
Met onze vermogensbeheerders zijn nieuwe 
afspraken nodig. En ook de toezichthouders 
als DNB en AFM moeten goed worden 
geïnformeerd.  
 
De tijd tot 1 januari 2025 hebben we hard 
nodig om ervoor te zorgen dat alles 100% 
goedgekeurd en klaar is. Dat geldt ook voor 
het omzetten van het pensioengeld dat door 
iedereen tot nu toe is opgebouwd. Dat geld 
gaat mee over naar de nieuwe regeling (ook 
wel ‘invaren’ genoemd). Ook dat vergt veel 
aandacht en voorbereiding. De belangen van 
iedereen moeten daarbij zorgvuldig worden  
afgewogen. 
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De dekkingsgraad laat zien hoe financieel gezond 
we zijn. U zou eens moeten kijken op onze website   
hoe die grafiek van onze dekkingsgraad eruitziet. 
Maandelijks wordt die bijgewerkt. We zien de 
afgelopen jaren een duidelijk opgaande lijn die 
begin dit jaar plotseling een stuk naar beneden 
duikt. Die daling is een logisch gevolg van de 
pensioenverhoging die we hebben doorgevoerd.  
Zo is mooi te zien hoe die verhoging doorwerkt 
op onze dekkingsgraad. 

Regels minder streng
De flinke verhoging van onze pensioenen is vooral te 
danken aan de versoepelde wetgeving. Nu Nederland 
op het punt staat het nieuwe pensioenstelsel in 
te voeren, heeft het kabinet de pensioenregels 
versoepeld. SPD-bestuursvoorzitter Danse Sonneveld: 
“Ik verwacht dat we in de toekomst vaker verhogingen 
gaan zien. De hele strenge, rigide rekenregels 
zoals we die vele jaren hebben gehad, zijn straks 
duidelijk soepeler. We gaan als pensioenfonds 
meer meebewegen met de economie. Dat betekent 
hopelijk vaker pensioenverhogingen, maar ook 
verlagingen als het economisch tegenzit.”  n

Ook na de pensioenverhoging dit jaar van 
bijna 10% is onze financiële situatie nog steeds 
gezond. Dat is belangrijk, want in aanloop naar 
het nieuwe pensioenstelsel en onze nieuwe 
pensioenregeling (per 1 januari 2025) willen 
we geen last hebben van krapte en tekorten. 

Woont u al langer samen of gaat u samen-
wonen? En is dat ook bij de notaris vastgelegd? 
Weet dat uw partner dan mogelijk recht heeft 
op partnerpensioen. Dat houdt in dat uw 
partner partnerpensioen krijgt als u komt te 
overlijden. Maar dan hebben we wel haar of zijn 
gegevens nodig. Is uw partner bij ons bekend? 

Aanmelden van uw partner kan heel eenvoudig. 
Dat kan via Mijn Pensioen, uw persoonlijke 
pensioenportaal op onze website. Ook ontvangen we 
graag een kopie van uw samenlevingscontract.
Is alles in orde? Dan krijgt u van ons een bevestiging 
dat uw partner is aangemeld. Wilt u weten wat er voor 
uw partner geregeld is? Alle bedragen staan op uw 
portaal en op uw jaarlijkse pensioenoverzicht.  n

Pensioenen vaker omhoog 
en soms ook omlaag 

Is uw partner bij ons bekend?

Bekijk de grafiek van onze dekkingsgraad
←

https://www.pensioenfondsdierenartsen.nl/het-pensioenfonds/financiele-situatie
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Hoeveel dierenartsen gingen vorig jaar met pensioen? 
Hoeveel geld hebben we als pensioenfonds? ‘2022 in 
cijfers’ laat in één oogopslag zien wat de belangrijkste 
cijfers waren voor SPD in 2022. Een overzichtelijke 
infographic, met de belangrijkste weetjes over SPD. 
Benieuwd naar de kerncijfers van ons pensioenfonds? 
Bekijk de  infographic op onze website.  n

Alle pensioenfondsen beleggen. Dat is nodig omdat 
pensioenen anders veel te laag zouden uitvallen. 
Beleggen betekent risico lopen. De vraag is per 
pensioenfonds welk risico men acceptabel vindt. Dat 
verschilt omdat ook de achterban verschilt. Het beleid 
van pensioenfondsen moet aansluiten bij de wensen 
van de eigen deelnemers. 

Extra buffer
SPD is vergelijkbaar met andere pensioenfondsen 
die net zoals wij vooral uit academici bestaan. 
Wat daarbij opvalt is dat dierenartsen aangeven 
dat ze gemakkelijker financiële tegenslag kunnen 
opvangen. Daarmee zitten we boven het gemiddelde. 
Dierenartsen zorgen meer dan andere academische 
beroepsgroepen zelf voor extra pensioen.       

Verschillende risicoprofielen
Als we inzoomen op onze achterban, dan geven 
jongere deelnemers aan dat ze wat extra risico prima 
vinden, terwijl oudere deelnemers die al dichter bij 
hun pensioen komen liever wat minder risico willen 
lopen met hun pensioengeld. Die gegevens zijn door 
het onderzoek duidelijk geworden en die worden 
vervolgens vertaald naar ons beleggingsbeleid. Het ziet 
ernaar uit dat ons beleggingsbeleid voor de nieuwe 
regeling straks rekening houdt met de levensfase van 
onze deelnemers. Naarmate u ouder wordt en dichter 
bij uw pensioenleeftijd komt, vermindert het risico van 
de beleggingen. Dat sluit aan bij de mogelijkheden van 
de nieuwe pensioenregeling.  n

Hoeveel risico bent u bereid te lopen met uw pensioengeld? Die vraag stond in januari centraal 
in ons risico-onderzoek. Ruim duizend dierenartsen hebben deelgenomen aan dit onderzoek. 
Het doel van het onderzoek is dat ons beleggingsbeleid blijft aansluiten bij de wensen van onze 
achterban. De komst van onze nieuwe regeling is daarvoor een goed ijkmoment.

Oudere dierenarts voorzichtiger 
dan jongere collega

2022 in het kort

JUN2023

https://www.pensioenfondsdierenartsen.nl/de-pensioenregeling/2022-in-cijfers
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“Een eigen pensioenfonds is veel waard.  
Ons werk als dierenartsen is heel specifiek; we  
hebben zo onze eigen wensen. Onze pensioen- 
regeling houdt daar rekening mee. Bij de 
meeste pensioenfondsen heb je nauwelijks iets 
te vertellen. Dan moet je maar afwachten wat 
er gebeurt. Bij ons beslissen dierenartsen zelf 
wat er moet gebeuren. Juist nu er een nieuwe 
regeling in aantocht is, is zeggenschap van 
groot belang. Wij, als bestuur van DPD, stellen 
de wensen van onze deelnemers centraal. 
Maar dan hebben we wel input nodig.” Alleen 
als u lid bent van DPD kunt u tijdens de 
ledenvergaderingen meediscussiëren en heeft 
u stemrecht. Meld u aan via onze website of 
gebruik de QR-code. 

Jongeren gaan meer 
premie betalen
Natuurlijk is de vernieuwing 
niet alleen maar hosanna. 
Carolien wijst bijvoorbeeld op 
de premiebetaling. “We zijn 
wettelijk verplicht om te stoppen 
met de leeftijdsafhankelijke 
staffel voor de premie. Het 
wordt een gelijkblijvend 
premiepercentage gedurende 

de hele loopbaan. Dat betekent dat jongeren 
(preciezer: deelnemers tot veertig jaar) meer 
premie gaan betalen, en ouderen minder. Op 
zich is dat heel verstandig, want hoe eerder 
je het geld inlegt hoe meer het kan renderen 
door de jaren heen. Maar ik begrijp ook wel dat 
jongeren niet staan te springen om maandelijks 
meer premie te gaan betalen. Die zijn nog 
helemaal niet met pensioen bezig. Zij zien het 
misschien als weggegooid geld, maar dat is het 
zeker niet. Daarover willen we in gesprek met 
elkaar. We willen uitleggen dat elke euro die 
jongeren betalen straks bij de nieuwe regeling 
in een eigen pensioenpot terecht komt. Het is 
en blijft hun eigen geld.”  n

“Wanneer is het belang van medezeggenschap nog 
groter dan dit najaar? Dan stemmen we als dierenartsen 
over specifieke onderdelen in onze nieuwe pensioen- 
regeling. Dat komt zelden voor.” Carolien Buck, 
bestuursvoorzitter van onze deelnemersvereniging 
roept iedereen die nog geen lid is van DPD op om zich 
vooral aan te melden. “Het gaat echt ergens over!”

Nog geen lid? 
Nu is hét moment 
om u aan te melden

B E S T U U R S V O O R Z I T T E R  C A R O L I E N  B U C K

Scan en word lid 
van DPD←

https://mijn.pensioenfondsdierenartsen.nl/login?returnUrl=%2Fformulieren%2Fformulier%3Fid%3D22 
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De roadshows 
waren bedoeld 
om uitleg te geven 
over de nieuwe 
regeling en om te 
luisteren en input 
op te halen. “Met eigen oren horen wat er leeft en 
wat de wensen zijn. Als DPD zijn wij de architect van 
de nieuwe regeling. Het ontwerp baseer je op de 
gebruikers. Met SPD stemmen we onder andere de 
haalbaarheid af.”

‘Brede steun’
Carolien heeft de sessies als heel aangenaam 
ervaren. “Natuurlijk is het soms ook pittig en 
is er ook kritiek af en toe, maar overall kan het 
pensioenfonds rekenen op brede steun. Mensen 
geven bijvoorbeeld aan dat de verplichtstelling een 
goede zaak is, omdat ze anders veel te laat met hun 
eigen pensioenpot begonnen waren. Ook vinden 

mensen het fijn dat ze als dierenarts een eigen 
pensioenfonds hebben waar ze zelf iets over te 
zeggen hebben.” 

Naast de bijeenkomsten in de regio, was er ook 
een online roadshow. Geïnteresseerden kunnen die 
nog terugkijken (pensioenfondsdierenartsen.nl/
roadshows-over-pensioen-in-2023). 

Klankbordgroep 
Vorig jaar is er een ‘klankbordgroep’ van  
15 dierenartsen opgezet waarmee het DPD-bestuur 
kan sparren. De groep kwam tot nu toe vier keer bij 
elkaar. Carolien: “Het is een hele gemêleerde groep; 
jong en oud, mannen en vrouwen, ondernemers, 
ZZP’ers en dierenartsen in loondienst. We gebruiken 
de groep om te toetsen of onze aannames kloppen. 
De geluiden die we horen liggen in lijn met de 
roadshows; dat is natuurlijk logisch. Zie het als een 
extra check.”  n

Het pensioenfonds komt naar u toe. Dat hebben we letterlijk gedaan in de eerste 
maanden van dit jaar. SPD en DPD verzorgden samen vijf regionale ‘roadshows’ 
(in Breda, Sleen, Eersel, Nijkerk en Amsterdam). Volgens DPD-bestuursvoorzitter 
Carolien Buck leverde het veel input op voor de nieuwe regeling. “Met elkaar 
praten is de beste communicatie.”  

 ‘Veel waardevolle 
input opgehaald’

Gezocht: deelnemers voor lezerspanel 
Helder communiceren over pensioen is belangrijk. Teksten moeten voor iedereen duidelijk zijn, hoe 
ingewikkeld de materie soms ook is. Daar kunnen we uw hulp goed bij gebruiken. Door teksten vooraf 
voor te leggen aan een lezerspanel, kunnen we testen of de boodschap duidelijk is. Iets voor u om lid te 
worden van ons lezerspanel en af en toe onze teksten te toetsen op duidelijkheid? Geef u dan op voor 
het lezerspanel.

Aanmelden
Op onze website vindt u een aanmeldformulier. U kunt ook de QR code gebruiken om u direct aan te melden. 7

https://www.pensioenfondsdierenartsen.nl/roadshows-over-pensioen-in-2023
https://www.pensioenfondsdierenartsen.nl/roadshows-over-pensioen-in-2023
https://www.pensioenfondsdierenartsen.nl/nieuws/20230601-gezocht-deelnemers-voor-lezerspanel
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Uw jaarlijkse pensioenoverzicht (UPO) komt er weer aan. In juni krijgt u 
een bericht dat uw pensioenoverzicht klaarstaat op Mijn pensioen, uw 
persoonlijke pensioenportaal. 
 
Het jaarlijkse overzicht is een goed moment om even stil te staan bij uw 
pensioen. Al is het maar om te controleren of uw gegevens kloppen en of 
uw partner bij ons bekend is. 

Het UPO laat onder meer zien hoeveel pensioen u heeft 
opgebouwd. Is het genoeg (samen met uw AOW) om 
straks van te leven op een manier zoals u die voor ogen 
heeft? Zo niet dan is het verstandig om maandelijks nog 
wat extra geld opzij te zetten. 

In onze digitale nieuwsbrieven van de afgelopen maanden legden wij 
u enkele stellingen voor. Dit waren uw reacties: 
 

Stelling in nieuwsbrief van februari 2023: 
Ik krijg voldoende informatie over mijn pensioen van SPD.  
In totaal reageerden 114 mensen op deze stelling. 107 (94%) dieren-
artsen vinden dat voldoende informatie wordt verstrekt door het 
pensioenfonds over het pensioen. 7 (6%) dierenartsen vinden van niet. 

Stelling in nieuwsbrief van november 2022:  
Ik vind het belangrijk dat mijn pensioen duurzaam wordt 
belegd. In totaal reageerden 252 mensen op deze stelling. 193 (77%)  
dierenartsen vinden het belangrijk dat het pensioen duurzaam 
wordt belegd. 59 (23%) dierenartsen vinden het niet belangrijk. 

Onderzoek
Afgelopen maand hebben we in samenwerking met advieskantoor PwC 
onderzocht hoe dierenartsen kijken naar duurzaam beleggen in relatie tot 
hun pensioen. Het doel van dit onderzoek is om het huidige (duurzame) 
beleggingsbeleid van SPD te toetsen en om een beeld te krijgen van de 
visie van deelnemers over dit onderwerp. Zodra de uitkomsten van dit 
onderzoek helder zijn, delen we die met u. 

Ga voor meer informatie over de 
pensioenregeling van SPD naar
de website. 
www.pensioenfondsdierenartsen.nl 

Premienota gemist?
Uw premienota staat in ‘Mijn archief’ 
op uw portaal. U ontvangt van ons een 
e-mail als de nota voor u klaar staat.
Ook alle andere post voor u vindt u in 
‘Mijn archief’.  

COLOFON
Ons Pensioen wordt toegezonden aan 
alle deelnemers en gepensioneerden 
van het pensioenfonds en is een geza-
menlijke uitgave van SPD en DPD. 

Redactie en eindredactie: 
het bestuur van Stichting Pensioen-
fonds voor Dierenartsen en het bestuur 
van deelnemersvereniging DPD. 

Stichting Pensioenfonds voor Dierenartsen is 
een zelfstandig beroepspensioenfonds. Achmea 
Pensioenservices N.V verzorgt in opdracht van 
het bestuur van het pensioenfonds de admini-
stratie en de uitvoering van de pensioenregeling. 

Deze pensioenkrant is met uiterste zorg samen-
gesteld. Aan de krant kunnen geen rechten
worden ontleend.

Uw pensioenoverzicht komt er weer aan

Uw reacties op stellingen 
in de nieuwsbrief
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NEE
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